
Verslag bewonersbijeenkomst energie- en
warmtetransitie Albrechtsveld 24 oktober 2023

Doel van de bijeenkomst: informeren over de energie- en warmtetransitie
Dinsdagavond 24 oktober jl. was in de Ajourboerderij voor bewoners van het Albrechtsveld een
informatiebijeenkomt over  de  energie-  en  warmtetransitie.  De bijeenkomst  was georganiseerd
door  het  bestuur  van  de  vereniging.  Doel  was  te  vertellen  wat  er  de  plannen  zijn  en  wat
bewoners/woningeigenaren zelf kunnen doen. Er was een zeer goede opkomst. 
De  presentatie  werd  gehouden  door  Energiecoöperatie  WijkEnergie2804,  bestaande  uit
vrijwilligers/wijkbewoners, en een zusterorganisatie van bewonersorganisatie/wijkteam Plaswijck.
De presentatie is beschikbaar op website www.wijkenergie2804.nl. Hierbij een kort verslag.

Gemeentelijke beleid: onderzoek gestart naar alternatieven voor aardgas
Bestuur en politiek willen dat de gemeente Gouda op termijn aardgasvrij wordt. Een deel van onze
wijk  Plaswijck  (postcode  2804)  is  daarbij  aangewezen  als  startblok.  Zo  start  de  gemeente
binnenkort een onderzoek naar mogelijke alternatieve warmtebronnen, zoals aquathermie uit de
Reeuwijkse Plassen of  bodemwarmte, eventueel  met een warmtenet.  Het gaat om individuele
oplossingen  met  een  warmtepomp,  een  klein-collectief  net  en  een  groot  warmtenet.  Het
onderzoeksgebied is Plaswijck Kern, dat is op de afbeelding de L-vorm. 

Albrechtsveld meedoen?
Wat zijn de gevolgen voor het Albrechtsveld (gemarkeerd door de groene pijl)?
Hoe  zijn  de  woningen  in  het  Albrechtsveld  te  verwarmen  anders  dan  met
aardgas? Is aansluiting op een eventueel warmtenet wenselijk en mogelijk? Of
is een hybride warmtepomp, speciaal ontwikkeld voor de woningen van het
Albrechtsveld,  een oplossing? Als  WijkEnergie2804 zijn  we betrokken bij  dit
onderzoek.  Mogelijk  dat  er  voor  bewoners  (van  het  Albrechtsveld)  toch
interessante uitkomsten uitkomen. 

Veel informatie over isolatiemaatregelen, daarom aanpak via Menukaarten
Er is veel informatie over isolatiemaatregelen, wellicht wel te veel. Veel bewoners zeggen: waar
moet ik  beginnen? En wat moet ik met al die tegenstrijdige adviezen? En mijn woning geheel
aardgasvrij  maken  kost  wel  veel  geld.  Vandaar  dat  Energiecoöperatie  WijkEnergie2804  een
'Programma Verduurzaming Woningen' heeft opgesteld. Op basis van gedegen onderzoeken en
analyses hebben onafhankelijke deskundigen, zonder commerciële belangen, adviezen opgesteld
welke isolatie-, bouwkundige en installatietechnische maatregelen het meest geschikt zijn voor
specifieke woningblokken. Deze uitkomsten worden vertaald naar handzame Menukaarten. Daarin
staan de aanbevolen maatregelen, met de kosten, opbrengsten, subsidiemogelijkheden, advies-
trajecten en aanbevolen bedrijven. Ook iets voor het Albrechtsveld … !?

Gezamenlijke wijkacties interessant ?
Veel bewoners hebben al duurzaamheidsmaatregelen in hun woning toegepast. Maar mogelijk zijn
meer isolatiemaatregelen voor de drie type woningen op het Albrechtsveld geschikt. In andere
delen van de wijk zijn enkele geslaagde wijkacties opgezet. Mogelijk dat er ook in het Albrechtsveld
interesse is in een bijvoorbeeld een wijkactie 'warmtebeeldscan'  en 'aanpassing Meterkast'. 



Subsidiemogelijkheden voor startonderzoeken Albrechtsveld
De gemeente Gouda heeft veel ruimte geboden aan bewonersparticipatie. Ook
heeft zij subsidies verstrekt voor verdere onderzoeken en wijkacties. Dit is ook
mogelijk voor het Albrechtsveld. Denkbaar is bijvoorbeeld een studie naar een
wijkaccu  of  buurtbatterij  voor  het  Albrechtsveld.  Een  effeciënte  opslag  van
energie (dag/nacht, zomer/winter) wordt immers steeds belangrijker.

Warmtescan van zolder

Vragen vanuit de zaal
Kunnen die Menukaarten óók voor het Albrechtsveld beschikbaar komen? 

=> Jazeker, er is al ervaring opgedaan in de Mammoet (overkant Reenensingel). Maar dan nog kost het 
enige tijd. Vooronderzoeken zijn nodig. En de Albrechtsveld bewoners moeten zich eerst uitspreken of ze dit
willen. Ook moet er onderzoeksgeld bij de gemeente Gouda aangevraagd worden. 

Komt er ook voorlichting over de subsidiemogelijkheden voor individuele woningeigenaren?
=> Sterker, dat wordt een belangrijkrijk onderdeel van de Menukaarten. Dat is namelijk voor veel 
woningeigenaren nog een zoektocht.

Wat is het voordeel van collectieve wijkacties? Elke woning en ieders energiegedrag is toch anders?
=> Dat klopt, toch blijkt dat een gezamenlijke, objectieve aanpak van gelijksoortige woningblokken het 
meest effectief is. Wel moet dan maatwerk mogelijk blijven. 

Waarom al die vooronderzoeken? Je kunt toch in zee gaan met de collectieve acties van de Vereniging Eigen Huis? 
=> Dat kan, maar de ervaring leert dat echt maatwerk dan niet goed mogelijk is. De onafhankelijke 
deskundigen hebben te veel voorbeelden van niet echt goed uitgevoerde isolatiemaatregelen. Vooral vocht 
en ventilatie zijn zorgpunten. Dat geldt zeker in Gouda waar in veel kruipruimtes water staat. 

Moeten bewoners/woningeigenaren meebetalen aan die vooronderzoeken?
=> In beginsel niet. Maar dat besluit het Bestuur in overleg met WijkEnergie2804.

Stel dat er toch een (groot) collectief warmtenet komt, zijn we dan verplicht om mee te doen? 
=> Het antwoord is NEE, dat heeft ook de gemeente meermalen gezegd.

Waarom niet een paar jaar wachten, dan zal er meer duidelijk zijn over goede toepassingen?
=> Dat is ook een optie. Maar, de gemeente gaat door. Planvorming en onderzoeken door burgers zelf is 
nodig. En je krijgt hetzelfde als met zonnepanelen, elk jaar komt er een nog betere versie, je kunt dan wel 
blijven wachten. 

Hoe nu verder: eerst een bewonersenquête
1. Het bestuur van het Albrechtsveld stelt voor om eerst een bewonersenquête te houden. Wat vinden 

bewoners van alle (gemeentelijke) plannen en wat zijn hun wensen, zorgen, ervaringen en suggesties bij 
de energie- en warmtetransitie? Dit idee wordt positief ontvangen. Daarom willen wij u vragen om de 
bewonersenquête in te vullen, deze staat op www.wijkenergie2804.nl/albrechtsveld. Deze pagina is alleen
bewoners van het Albrechtsveld. Het wachtwoord voor deze beveiligde website is [...]. 

2. Daarnaast is het voorstel om een subsidie aan te vragen voor enkele startonderzoeken: welke 
bouwtechnische en installatietechnische maatregelen zijn het meest passend voor de de drie typen 
woningen in het Albrechtsveld? 

3. Tegelijk willen we inventariseren of er belangstellling is voor gezamenlijke wijkacties, zoals een 
'woningwarmtescan' of een 'aanpassing meterkast'. 

4. Tenslotte hebben al enkele bewoners gezegd mee te willen denken bij deze plannen. We gaan met 
betrokken bewoners uit het Albrechtsveld een kerngroep van betrokken bewoners vormen.

Afsluitend
Uiteraard houden we iedereen op de hoogte via de nieuwsmail en via de website. Aarzel niet om ons te blijven 
bevragen en informeren! Met vriendelijke groet, Bestuur Albrechtsveld en Energiecoöperatie WijkEnergie2804

http://www.wijkenergie2804.nl/albrechtsveld

